
 

 

Cestovná správa 
 

Michal Horňák 

4. ročník 

Email: michal.hornak23@gmail.com 

Stáž: od 2.9.2016 – 23.9.2016 

Krajina: Talinsko 

Hosťujúca organizácia: Universtita Cattolica del Sacro Cuore, Policlinico Gemelli, 8, 00168 

Rím 

Oddelenie: Neonatológia 

Tutor: Prof. Antonio Alberto Zuppa 

 

Príjazd: 

   Počas prípravy pred cestou bolo najdôležitejšie dať sa odtestovať na veľké množstvo pomerne 

neobvyklých testov (rubeola, mumps, varicella, HepB, hepC, krvný obraz, biochemické krvné 

testy a Mantoux). Trvalo to pomerne dlho a musel som zájsť až na 4 rôzne miesta aby bolo 

všetko odtestované, nehovoriac o tom, že ma to stálo v prepočte okolo 150EUR. Ostatné veci 

ako lístok na autobus, cestovné poistenie + poistenie zodpovednosti už nebolo také 

problematické. Čo sa týka kontaktnej osoby tak som, našťastie natrafil na veľmi zodpovedného 

človeka, s ktorým bola dobrá komunikácia a ktorý bol ochotný so všetkým mi pomôcť a zaviesť 

ma na všetky potrebné miesta. 

 

Ubytovanie: 

Ubytovaný som bol na študentskom internáte, ktorý spadal pod univerzitu, bol čisto mužský 

a boli v ňom zakázané akékoľvek návštevy (s výnimkou miestností na to vyhradených). 

Ubytovanie bolo porovnateľné s 3 hviezdičkovým apartmánom niekde v Česku príp. na 

Slovensku a zaujímavé bolo, že každý deň chodila upratovačka všetko upratať. Čo sa týka stravy, 

od hosťujúcej organizácie sme každý dostali čipovú kartu s kreditom 80EUR, čo stačilo (v 

prípade 1 jedla denne) na celý mesiac. Jedlo bolo vynikajúce a vždy ho bolo veľké množstvo. 

Lokalizácia internátu a nemocnice bola tiež veľmi priaznivá, pretože v tesnej blízkosti 

sa nachádzali 3 supermarkety. Treba sa však pripraviť na to, že len veľmi málo ľudí je 

schopných komunikovať v angličtine (vrátane väčšiny lekárov). 
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Stáž: 

Menší problém nastal hneď na začiatku môjho nástupu na kliniku, keď som mal absolvovať 

vstupnú lekársku prehliadku (dostal som sa k nej až v posledný deň mojej stáže). Ďalším 

problémom bolo, že môj oficiálny tutor (prof. Zuppa) vôbec nehovoril anglicky, ale nejako sme 

sa nakoniec dohodli. Následne ma posunul na pôrodnú sálu, kde som v tíme mladších lekárov 

(anglicky hovoriacich) spolupracoval pri managemente novorodenca tesne po pôrode. 

S odstupom času som sa dostal aj na JIP. V popoludňajších hodinách som 2-3x do týždňa navyše 

asistoval môjmu tutorovi v pediatrickej ambulancii. Čo sa týka ochoty personálu, bol som veľmi 

príjemne prekvapený. Snažili sa ma zapojiť najviac ako to len išlo a odpovedali mi na každú 

jednu moju otázku. Vyžadovalo si to ale moju teoretickú prípravu. Technické vybavenie kliniky 

bolo tiež na veľmi vysokej úrovni. Čo sa týka pracovnej doby, tak bola flexibilná a nebol 

problém dohodnúť si služby podľa toho, ako mi to vyhovovalo. K práci na klinike mi postačoval 

biely plášť a prezuvky. 

 

Mesto: 

Rím je známy svojím nesmiernym kultúrnym bohatstvom, takže som s mojou skupinou chodil po 

pamiatkach. Možnosťou boli aj výlety k prímorským mestečkám v okolí. 

 

Cestovanie: 

Vzhľadom na to, že som absolvoval svoju stáž v septembri, nebol pre nás vyhradený žiadny 

program. Ale kontaktné osoby sa s nami radi stretávali a vodili nás po meste. Každý mal však 

možnosť urobiť si nejaký výlet, tak niektorí cestovali do Neapolu, na Capri a do Florencie. 

Napriek všetkým možnostiam výletov, zostávali historické stavby Ríma vždy na prvom mieste. 

 

Certifikáty a iné dokumenty: 

Na získanie certifikátu bolo potrebné odpracovať 15 dní, s tým, že v prípade absencie je to 

potrebné nahradiť.  Vôbec nebol problém dohodnúť sa, ak som potreboval nejaký deň preskočiť 

prípadne nahradiť. Dokumenty, ktoré daná organizácia vyžadovala bolo ale celkom 

problematické  získať (viď vyššie). Takisto mi prekážal chaos vo vedení organizácie, pretože 

málokedy urobili tak, ako sme sa dohodli (termín odovzdania certifikátu, vstupná prehliadka ...) 

 

Celkové zhodnotenie: 

Prácu na klinike, prístup tutora a lekárov, ochota administratívnych pracovníkov, jedlo 

a ubytovanie hodnotím vysoko pozitívne. Najviac mi však vadil prístup a systém členov vedenia 

SISM Italy. 


